

Thomas H. Andrews ၏ထုတ်ပြန်ချက်
မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂအထူးကိုယ်စားလှယ်
ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ
မတ်လ ၁၁ ရက် ၂၀၂၁

မဒမ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ ဂုဏ်သရေရှိအဖွဲ့ဝင်များခင်ဗျား

မြန်မာပြည်၏ အခြေအနေနှင့်ပတ်သက်၍ အထူးအစည်းအဝေးပွဲတွင် လွန်ခဲ့သော တစ်လ၌ တင်ပြခဲ့ပါသည်။ ထိုအချိန်တွင် စစ်အစိုးရမှ ပြည်သူတစ်ယောက်အား သတ်ဖြတ်ပြီး၊ အယောက် ၂၀၀ ကျော်အား တရားမဝင် ဖမ်းဆီးခြင်းများကို အာဏာသိမ်းသည့်အချိန်မှ စ၍ ဆယ်ရက်အတွင်း လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း တင်ပြခဲ့ပါသည်။ ယခင်တစ်ပတ်တွင် တင်ပြခဲ့သော အစီအရင်ခံစာတွင် သတ်ဖြတ်မှုပေါင်း စုစုပေါင်း အယောက် နှစ်ဆယ်ကို မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ပါသည်။ ယနေ့တွင် ယုံကြည်စိတ်ချရသော သတင်းပေးပို့ချက်များအရ မြန်မာနိုင်ငံ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ အနည်းဆုံး အယောက် ၇၀ ခန့် သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။

မဒမ်ဥက္ကဋ္ဌခင်ဗျား၊ သတ်ဖြတ်ခံခဲ့ရသောပြည်သူများမှာ တစ်စုံတစ်ယောက်၏ ဖခင်၊သား၊မိခင်၊သမီး၊ အိမ်ထောင်ရှင်နှင့် အိမ်ထောင်ရှင်မများ ဖြစ်ကြသည်။ ၎င်းတို့သည် ပညာပေးဝေသူများ၊ အင်ဂျင်နီယာများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၊ အသက်အရွယ်ပေါင်းစုံပါဝင်ကြပြီး၊ အသတ်ဖြတ်ခံခဲ့ရသော ပြည်သူ ထက်ဝက်ကျော်သည် အသက် ၂၅နှစ်အောက် သို့မဟုတ် လူငယ်မျိုးဆက် Z (Generation Z) များဖြစ်ကြသည်။

သတ်ဖြတ်ခံရမှု၊ တရားမဝင်ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားမှု အရေအတွက်များသည် အစီအရင်ခံစာ တစ်ခုတင်ပြီးတိုင်း ပြောင်းလဲနေသည်မှာ ခါးသီးသောအမှန်တရားတစ်ခုပင်ဖြစ်သည်။ စစ်အစိုးရသည် နေ့စဉ်နေ့တိုင်း ဆယ်ဂဏန်း၊ တစ်ခါတရံ ရာဂဏန်းစသဖြင့် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းနေသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ရက်နေ့မှစ၍ မနေ့ညထိ တရားမဝင်ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားသော အရေအတွက်သည် စုစုပေါင်း ၂၀၀၀ ကျော်ခန့် ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ဆန္ဒပြသူများအား အကြမ်းဖက်ခြင်း၊ မိမိအိမ်အတွင်း ငြိမ်းချမ်းစွာ နေထိုင်သူများအား အကြမ်းဖက်ခြင်း၊ စသဖြင့် တစ်စတစ်စ တိုးပွားလာနေသည်။

ထိုသို့ သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ တရားမဝင်ထိန်းသိမ်းထားခြင်းစသည်တို့အပြင် ဆန္ဒပြသူများ၊ လမ်းသွားလမ်းလာများ၊ ကျန်းမာရေးဆေးအကူများအား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ

ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်စွာ ရိုက်နှက်နေသည့် ဗီဒီယိုများ အမြောက်အများ ရှိနေသည်။ လူနေအိမ်များကြား စနစ်တကျ လှုပ်ရှားသွားလာခြင်း၊ ပစ္စည်းဥစ္စာများဖျက်ဆီးခြင်း၊ ဆိုင်များအား တိုက်ခိုက်လုယူခြင်း၊ လမ်းသွားလမ်းလာနှင့် ဆန္ဒပြသူများအား တရားမဝင်ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခြင်း နှင့် လူနေအိမ်များအတွင်း လက်လွတ်စပယ် ပစ်ခတ်ခြင်း စသည့် ဗီဒီယိုများလည်း ရှိသည်။ တိုက်ခိုက်ပြီး အခြေအနေများ၊ ဆန္ဒပြသူများ၏ ဦးခေါင်းအား သေစေနိုင်သော သေနတ်ပစ်ဒဏ်ရာများစသဖြင့် ဗီဒီယိုများ၊ သေဆုံးသူများ၏ ခန္ဓာကိုယ်များအား စစ်သားများမှ သယ်ဆောင်ခြင်း၊ ဆွဲယူသွားခြင်းစသဖြင့် ခြောက်ချားဖွယ်ဗီဒီယိုများလည်း ရှိသည်။

အစီအရင်ခံစာတွင် မှတ်တမ်းတင်ထားသည့်အတိုင်း စစ်အစိုးရသည် မြန်မာပြည်သူပြည်သားများ၏ လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်၊ စုစည်းခွင့်၊ စုရုံးခွင့်၊ ကိုယ်ပိုင်လွတ်လပ်ခွင့်စသဖြင့် အခြေခံကျသော ဥပဒေဆိုင်ရာ ကာကွယ်မှုများအား တရားမဝင် စနစ်တကျ ဖျက်သိမ်းခဲ့သည်။ ဤသို့ဖျက်သိမ်းခြင်းဖြင့် ပြည်သူ့အိမ်များအား သတိပေးခြင်းမရှိပဲ ဝင်ရောက်စီးနင်းခြင်း၊ ရုံးထုတ်မိန့် (သို့မဟုတ်)ဖမ်းဆီးခြင်းသည် တရားဝင်မဝင် ဆုံးဖြတ်ရန် တရားသူကြီးရှေ့ လျှောက်လဲချက်တင်ခြင်း မရှိတော့ခြင်း၊ စစ်အစိုးရအား ဝေဖန်ခြင်းအား ရာဇဝတ်မှုအဖြစ်သတ်မှတ်ခြင်း (စစ်အစိုးရအား စစ်အစိုးရဟုခေါ်ဆိုခြင်းကိုပင် တရားမဝင်ဟုသတ်မှတ်ခြင်း)၊ အာဏာပိုင်များမှ စောင့်ကြည့်ခြင်းများအား ခွင့်ပြုပေးခြင်း၊ လွတ်လပ်သော သတင်းမီဒီယာအား အဆုံးသတ်ဖိနှိပ်ခြင်း၊ ကုန်သွယ်မှုအသင်းများအား ကန့်သတ်တားမြစ်ခြင်း၊ နိုင်ငံတဝန်း အင်တာနက်ဖြတ်တောက်မှုများအား ညှစ်လုပ်ဆောင်ခြင်း နှင့် လူငါးယောက်ထက်ပို၍စုရုံးခြင်းများ ကန့်သတ်တားမြစ်ခြင်း စသဖြင့် လုပ်ဆောင်ခြင်းများကို ခွင့်ပြုအာဏာပေးထားသည်။

မဒမ်ဥက္ကဋ္ဌခင်ဗျာ၊ တရားမဝင်သော လူသတ် စစ်အစိုးရမှ မြန်မာနိုင်ငံကို ထိန်းချုပ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုစစ်အစိုးရသည် နိုင်ငံတကာ တရားမျှတမှု တရားရုံးတွင် လူများတုံးသတ်ဖြတ်မှု ရာဇဝတ်မှုများအတွက် တရားစွဲခံထားရသော ခေါင်းဆောင်မှုမှ တာဝန်ရှိသူများဖြစ်သည်။ အစီရင်ခံစာတွင် ပါရှိသော ပူးတွဲတွင်လည်း ရိုဟင်ဂျာများပေါ်တွင် ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်ခြင်းများလည်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေကြောင်းတင်ပြထားသည်။ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တစ်ခုလုံးတွင် မြန်မာနိုင်ငံ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များသည် နိုင်ငံတကာ တရားမျှတမှု တရားရုံးမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ယာယီအတိုင်းအတာများ အမိန့်မှ တားမြစ်ထားသော ရိုဟင်ဂျာများအား အစဖျောက်ခြင်း၊ သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ နှိပ်စက်ခြင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး အနည်းဆုံး ရိုဟင်ဂျာပေါင်း ၃၃ ယောက်အား သတ်ဖြတ်ထားသည်။

အာဏာသိမ်းသည့် အချိန်မှ စ၍ မြန်မာစစ်တပ်သည် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများအား တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး အတင်းအကျပ်ရွှေ့ပြောင်းမှု ထောင်ပေါင်းများစွာ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။

နိုင်ငံတကာ ဥပဒေအခြေခံများအား ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည့် သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ အစနဖျောက်ခြင်း၊ ဖိစီးနှိပ်စက်ခြင်း၊ ထောင်ချခြင်း စသည့် လူသားမျိုးနွယ်အပေါ် ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်ခြင်းများသည်လည်း ဤမြန်မာစစ်တပ်ပိုင်း ခေါင်းဆောင်များမှ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေသည့် သက်သေများ တိုးပွားလာခြင်းမှာ အံ့ဩဖွယ်မဟုတ်တော့သည်ဖြစ်သည်။

ဤသို့လူသားမျိုးနွယ်ပေါ်ကျူးလွန်သော ရာဇဝတ်မှုများအား ခုံရုံးရှေ့တွင် ဥပဒေအရ တရားဝင်တင်သွင်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး စစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ရမည်။ မြန်မာနိုင်ငံ အတွက် သီးခြား စုံစမ်းရေး အဖွဲ့အစည်း (Independent Investigative Mechanism for Myanmar) သည် သက်သေများအား စုဆောင်းနေသည်ကိုသိရှိထားပါသည်။ သို့သော် လူသားမျိုးနွယ်အပေါ်ချိုးဖောက်သော ရာဇဝတ်မှုများအတွက် နိုင်ငံတကာ ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအရ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် လက်ရှိရယူနိုင်သော အချက်အလက်များအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားသင့်သည်ဟုတိုက်တွန်းပါသည်။

“ပြည်သူ့လူထုများအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိဖြင့် အကျယ်တပြန့် သို့မဟုတ် စနစ်ကျကျ ပစ်မှတ်ထား တိုက်ခိုက်မှု” သည် လူသားမျိုးနွယ်အပေါ်ကျူးလွန်မှုများအဖြစ် ကောက်ချက်ချနိုင်သော တားမြစ်ထားသည့် ရာဇဝတ်မှု တစ်ခု သို့မဟုတ် တစ်ခုထက်ပိုသော ရာဇဝတ်မှုများအားဆိုလိုသည်။

ဤသို့ သတ်ဖြတ်မှုများ၊ ထောင်ချမှုများ၊ အစနဖျောက်ခြင်းများနှင့် အခြားသော မြန်မာပြည်သူ့လူထုပေါ် ပစ်မှတ်ထားသော လုပ်ဆောင်မှုများအား အောက်ပါအတိုင်းတွေ့ရှိရသည်။

- သီးခြားရှိသော အဖြစ်အပျက်များမဟုတ်ဘဲ အစီအစဉ်တကျ ဆောင်ရွက်ထားသော တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များ
- တိုက်ပွဲဝင်စစ်သည်မဟုတ်ဘဲ ပြည်သူ့လူထုအပေါ်ပစ်မှတ်ထားခြင်း
- လုပ်ဆောင်သောအကြိမ်ရေ ကျယ်ပြန့်ခြင်း - ဥပမာ အယောက်ပေါင်း ၂၀၀၀ ကျော် တရားမဝင် ထိန်းသိမ်းခံရခြင်း၊ နိုင်ငံတဝန်းရှိမြို့နယ်ပေါင်း ၂၈ ခုမှ ပြည်သူ့လူထုများအား သတ်ဖြတ်ခြင်း

- ရဲနှင့်စစ်တပ်မှ စနစ်တကျစီစဉ်မှု၊ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှုများသည် ရာထူးမြင့်သော အရာရှိများမှ အမိန့်ပေးခြင်းနှင့် ညွှန်ကြားခြင်းကို ဖော်ပြနေခြင်း၊ တနည်းအားဖြင့်ဆိုရသော် ပြည်သူများအပေါ်တိုက်ခိုက်မှုများသည် မတော်တဆထက် ‘စနစ်တကျ’ လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ခြင်း
- အထက်မှ ခေါင်းဆောင်မှုဖြင့် လှုပ်ရှားခြင်း၊ အမှန်တကယ်ပင်လျှင် စစ်အစိုးရခေါင်းဆောင် မိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် တိုက်ခိုက်မှုများအား ကြိမ်ဖန်များစွာ ပြောဆိုခြင်း၊ နိုင်ငံပိုင် သတင်းတွင် ဆန္ဒပြမှုများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေလျှင် ‘အသက်သေဆုံးခြင်းရင်ဆိုင်ရမည်’ ဟု သတိပေးခြင်း စသဖြင့်တို့ကို တွေ့ရှိရသည်။

မဒမ်ဥက္ကဋ္ဌခင်ဗျာ၊ ယခုလက်မှောက်တွင် မြန်မာစစ်အစိုးရမှ ၎င်းတို့ မြန်မာပြည်သူပြည်သူများအပေါ်တွင် ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှုများ ချိုးဖောက်လုပ်ဆောင်နေသည့် အလားအလာများ များစွာတွေ့နေရသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့ မည်သို့ လုပ်ဆောင်ရမည်နည်း?

နိုင်ငံတကာမှ အရေးယူဆောင်ရွက်မှုကင်းမဲ့ခြင်း အဖိုးအခကို ကောင်းစွာသိထားသည် ဖြစ်သောကြောင့် မည်သည့် လက်ငင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်သနည်း?

မနေ့က ထုတ်ပြန်သော ကုလသမဂ္ဂ လုံခြုံရေးကောင်စီ၏ အစီရင်ခံစာထဲတွင် မြန်မာပြည်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေများအား အလွန်စိုးရိမ်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ ဆန္ဒပြသူများအား အကြမ်းဖက်ခြင်းကို ရှုံ့ချပြီး ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းရရှိမှုအတွက် ထောက်ခံမှုအား ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဤသို့ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုမှုများအား ကြိုဆိုပါသည်။ သို့သော် လုံးဝ မလုံလောက်ပါ။

မဒမ်ဥက္ကဋ္ဌခင်ဗျာ၊ မြန်မာပြည်သူပြည်သားများသည် အလွန်အမင်း စိုးရိမ်ပူပန်နေရပါသည်။ ကုလသမဂ္ဂ နှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ၏ အကြမ်းဖက်ခြင်းစသည့် မှုအပါအဝင် အမြင့်မားဆုံး အခြေခံမှု များအား မြန်မာပြည်သူပြည်သားများမှ လက်ကိုင်ထား၊ ကာကွယ်နေကြပါသည်။ သို့သော် ဤမှုများနှင့်အတူ ၎င်းတို့၏ဘဝများသည် ရက်စက်စွာ တိုက်ခိုက်ခံနေရပါသည်။

မြန်မာပြည်သူပြည်သားများသည် စကားလုံးများဖြင့် ပံ့ပိုးမှုအပြင် အရေးပါသော လက်တွေ့လုပ်ဆောင်မှုများအား လိုအပ်နေသည်။ နိုင်ငံတကာ အကူအညီကို ယခုချက်ချင်းလိုအပ်နေပါသည်။

နိုင်ငံတိုင်းမှ ကူညီရန်အဆင်သင့် မရှိသည်ကို သဘောပေါက်ပါသည်။ သို့သော် နိုင်ငံအနည်းငယ်မှ ချက်ခြင်းကူညီရန် လက်တွဲနေခြင်းကြောင့် အခြား ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုများအား တားမြစ်ကန့်သတ်နေခြင်းသည် မဖြစ်သင့်ပါ။ နိုင်ငံများမှ အတူတကွ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု များသည် အထိရောက်ဆုံး နည်းလမ်း ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံစစ်အစိုးရအား နိုင်ငံပေါင်းများစွာမှ ပိတ်ဆို့မှုများ ပြုလုပ်ပြီးဖြစ်သည်။ ဤသို့လုပ်ဆောင်ချက်အား ကြိုဆိုပါသည်။ သို့သော် ပိတ်ဆို့မှုများသည် ညီညာပြီး ညှိနှိုင်းမှုရှိမှသာလျှင် ထိရောက်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာပြည်သူပြည်သားများအတွက် အရေးပေါ်မဟာမိတ်အဖွဲ့အား ကုလသမဂ္ဂ၏အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ဖွဲ့စည်းကာ ခိုင်မာသော၊ ပြတ်သားသော၊ ညီညွတ်မှုရှိသော လုပ်ဆောင်ချက်များ ပြုလုပ်ရန် ယနေ့တိုက်တွန်းလိုက်သည်။

မဟာမိတ်နိုင်ငံများအား အောက်ပါ လက်ငင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ် ၅ ရပ် တိုက်တွန်းလိုက်သည်။

- ၁) စစ်အစိုးရဆီသို့ စီးဆင်းသော ဝင်ငွေ စီးဆင်းမှုရပ်တန့်ရန်။ ဤအရာကို ယခုချက်ချင်း လုပ်ဆောင်နိုင်သည်။ စစ်အစိုးရခေါင်းဆောင်ပိုင်းနှင့် ၎င်းတို့ အဓိကဝင်ငွေစီးဆင်းသော စစ်တပ်ပိုင်နှင့် စစ်တပ်မှ ထိန်းချုပ်ထားသောစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် မြန်မာ့ ရေနံနှင့် ဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း များအား ဘက်ပေါင်းစုံမှ ပိတ်ဆို့မှုများအား ပြုလုပ်ရန်။

မည်သည့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းမဆို "မြန်မာနိုင်ငံ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များ ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများမပြုလုပ်သရွေ့၊ မြန်မာနိုင်ငံ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များ အထူးသဖြင့် စစ်တပ်၊ စစ်တပ်မှ ပိုင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ စစ်တပ်မှ သို့မဟုတ် စစ်တပ်မှ တစ်စုံတစ်ဦးထိန်းချုပ်ထားသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဖြင့် စီးပွားရေးအရသော်လည်းကောင်း ငွေကြေးအရသော်လည်းကောင်း တွဲမလုပ်ရန်" လွန်ခဲ့သော တစ်နှစ်ခွဲတွင် ထုတ်ပြန်ထားသော မြန်မာနိုင်ငံအပေါ်တွင် နိုင်ငံတကာအချက်အလက်ရှာဖွေရေး (International Fact Finding Mission on Myanmar) မှ ကောက်ချက်ချထားသည်။

အာဏာသိမ်းပြီးသည့်အချိန်မှစ၍ အချို့သောစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသည် စစ်အစိုးရနှင့် လုပ်ဆောင်နေသော အချိတ်အဆက်များကို ဖျက်သိမ်းလိုက်ပြီဖြစ်ပြီး ကျွန်ုပ်၏အစီရင်ခံစာထဲတွင်လည်း ထည့်သွင်းဖော်ပြထားသည်။ သို့သော် လုပ်ငန်းပေါင်းများစွာသည် မြန်မာစစ်တပ်ပိုင်သော လုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်လက် စီးပွားရေးလုပ်ဆောင်မှုများ ရှိနေသည်ကို

တွေ့ရသည်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှ လိုလိုလားလား အဆက်အသွယ်မပြတ်လျှင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ပိတ်ဆို့ခြင်းဖြင့် အရေးယူဆောင်ရွက်ရန် လေးလေးနက်နက်စဉ်းစားသင့်သည်။

မြန်မာ့ဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းများသည် ဤနှစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာပေါင်း ၁ ဘီလီယံခန့် ဝင်ငွေစီးဆင်းမှုရှိမည်။ ပိတ်ဆို့မှုများမရှိလျှင် တရားမဝင် မြန်မာစစ်အစိုးရသည် ဤဝင်ငွေများအား ၎င်းတို့ ရာဇဝတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ထောက်ပံ့ရန် အသုံးပြုမည်ဖြစ်ပြီး၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူပြည်သားများအား တိုက်ခိုက်ရန် အသုံးပြုသွားလိမ့်မည်။ ရေနံနှင့် ဓာတ်ငွေ့ဝင်ငွေများသည် လူသားခြင်းစာနာထောက်ထားမှု လုပ်ငန်းများအတွက်သာ အသုံးပြုစေရန်၊ သို့မဟုတ်၊ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရမှ ဤအရင်းအမြစ်များအား တရားဝင်ထိန်းချုပ်နိုင်သည်အထိ၊ နိုင်ငံတကာမှ သေချာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်ဟု မြန်မာနိုင်ငံမှ လူမှုအဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၄၀၀ ကျော်မှ စုပေါင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။ မြန်မာပြည်သူပြည်သားများအတွက် အရေးပေါ်မဟာမိတ်အဖွဲ့ဝင်များသည် မြန်မာ့ရေနံနှင့် ဓာတ်ငွေ့ လုပ်ငန်း ကို ပိတ်ဆို့သင့်သည်ဖြစ်ပြီး၊ ၎င်းမှ ရရှိသော ဝင်ငွေများသည် စစ်အစိုးရဆီ မရောက်ရှိစေရန် သေချာဆောင်ရွက်ရမည်။

၂) မဟာမိတ် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသည် မြန်မာစစ်တပ်ဆီသို့ လက်နက်တင်ပို့မှုများအား တရားမဝင်အောင် ဆောင်ရွက်သင့်သည်။ နိုင်ငံပေါင်း ၄၁ နိုင်ငံမှ မြန်မာစစ်တပ်အပေါ် လက်နက်ပိတ်ဆို့မှု အချို့လုပ်ဆောင်ပြီးဖြစ်သည်။ လိုအပ်နေသည်မှာ ညီညွတ်သော လက်နက်ပိတ်ဆို့မှုဖြစ်ပြီး မြန်မာစစ်တပ်အား လက်နက်ရောင်းချမှုများ ရပ်တန့်သွားစေရန်နှင့်၊ နည်းပညာများ ပေးပို့ခြင်း ရပ်တန့်သွားစေရန် ဖြစ်သည်။ ဤအရာသည် အသက်ပေါင်းများစွာကို ကယ်တင်နိုင်သည်။

၃) တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ တရားစီရင်ပိုင်ခွင့်ဥပဒေရှိသော အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် မြန်မာစစ်တပ်ခေါင်းဆောင်ပိုင်းများ ကျူးလွန်နေသည့် ရာဇဝတ်မှုများအား စုံစမ်းရန်နှင့် အရေးယူမှုများပြင်ဆင်သွားနိုင်ရန် လုပ်ဆောင်သင့်သည်။

၄) စစ်အစိုးရမှတစ်ဆင့်သွားသော လူသားခြင်းစာနာထောက်ထားမှုနှင့် တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ရပ်တန့်ရန်နှင့် အရပ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အထောက်အပံ့ပေးသော အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် ဖြစ်နိုင်သမျှ တိုက်ရိုက်အလုပ်လုပ်သင့်သည်။

၅) နောက်ဆုံးအနေဖြင့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအား တိုက်တွန်းလိုသည်မှာ စစ်အစိုးရသည် တရားဝင်အစိုးရဖြစ်သည့်အတွက် စစ်အစိုးရအား ပြည်သူလူထုအားကိုယ်စားပြုသော တရားဝင်အစိုးရအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းအား ငြင်းဆန်ရန် ဖြစ်သည်။

ဤလုပ်ဆောင်မှုများသည် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်တာဝန် (Responsibility to Protect) အား အတူတကွ ဆောင်ရွက်ရန် လုပ်ဆောင်နိုင်သော အရာများဖြစ်သည်။ အခြားအရာများကိုလည်း စဉ်းစားသင့်သည်။ သို့သော် အရေးကြီးသည်မှာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ လုပ်ဆောင်မှုများအား ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန် နှင့် တိုက်ခိုက်ခံနေရသော ပြည်သူလူထုများအတွက်အတူတကွ ရပ်တည်ပေးသော ရည်ရွယ်ချက်ရှိသည့် ညွှန်ပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် လုပ်ဆောင်သင့်သည်။

မြန်မာစစ်တပ်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ နေ့စဉ်ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ကျူးလွန်နေသော ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှုများ ရှိနေသော်လည်း မြန်မာပြည်သူပြည်သားများသည် မတူညီသော၊ သို့သော် အားကောင်းသော လူမျိုးပေါင်းစုံများ စုပေါင်းညီညွတ်ကြပြီး တစ်စုတစ်စည်းတည်း ရပ်တည်ကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ထိုသို့လုပ်ဆောင်ခြင်းမှာ ဒီမိုကရေစီ ရရှိရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့်၊ စစ်အာဏာရှင် ကျဆုံးရေးတို့ကို တောင်းဆိုနေခြင်းဖြစ်သည်။ အကြမ်းမဖက်သော ပြည်သူပြည်သားများ အာဏာဖီဆန်မှု လှုပ်ရှားမှု (Civil Disobedience Movement) သည်လည်း ထိရောက်မှုရှိကာ အချိန်နှင့်အမျှအရှိန်ရနေပြီး၊ ခိုင်မာသော၊ တုန်လှုပ်ခြင်းစိုးစဉ်းမရှိသည့် မြန်မာပြည်သူလူထု၏ ဒီမိုကရေစီရယူလိုမှု အင်အားများလည်း ရရှိထားသည်။ ဤအချိန်တွင် စည်းလုံးညီညွတ်ခြင်းအားအကောင်းဆုံးဖြင့် မြန်မာပြည်သူပြည်သားများကို မြင်ရခြင်းဖြစ်သည်။

သို့သော် မြန်မာပြည်သူပြည်သားများသည် အကူအညီလိုအပ်လျှက်ရှိပြီး လက်ငင်းပင်လိုအပ်နေသည်။

မဒမ်ဂျွန်ဇင်ဗျာ၊ သမိုင်းဝင်မည့် မြန်မာပြည်သူပြည်သားများ၏ အားတက်ဖွယ်၊ ချီးကျူးဖွယ် ဦးဆောင် လှုပ်ရှားမှုများ နောက်မှ နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းသည် လိုက်၍ လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဟု အမှန်တကယ် မျှော်လင့်မိပါသည်။ မြန်မာပြည်သူပြည်သားများ၏အမှောင်ဆုံးအချိန်တွင် နိုင်ငံတကာမှ ညီညွတ်စုရုံးကာ စုပေါင်း အကူအညီပေးနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်မိပါသည်။

ဤသို့ ကူညီခြင်းသည် မြန်မာပြည်သူများဖြင့် ထိုက်တန်သည်။

ကျေးဇူးတင်ပါသည်။